
شهروند| جلسه علنی مجلس شــورای اسلامی روز 
چهارشنبه بیست و سوم اسفند به ریاست علی لاریجانی 
و با دستور بررســی طرح اســتیضاح محمود حجتی، 
وزیر جهاد کشــاورزی برگزار شد و درنهایت استیضاح از 
مجموع 220 رأی ماخوذه، با 117 رأی مخالف استیضاح، 
105 رأی موافق استیضاح و 7 رأی ممتنع، رأی نیاورد تا 
همچنان حجتی به مسئولیت خود در کابینه دوازدهم 

ادامه داده و وزیر کشاورزی باقی بماند. 
عدم توانایی در تنظیم بازار محصولات داخل، بی توجهی 
به گزارشات سازمان بازرسی در تخلفات مالی شرکت های 
تابعه وزارتخانه، عدم اجرای الگوی کشــت، بی توجهی 
به صنایع تبدیلی، صــدور مجوز اســتفاده از کودهای 
غیراســتاندارد و بی توجهی به وضع واردات محصولات 

تراریخته از محورهای استیضاح حجتی اعلام شده بود.
استیضاحوموضعفراکسیونها

از مواضع فراکسیون ها قبل از برگزاری جلسه استیضاح 
تا حدودی مشخص بود که چه فرجامی خواهد داشت؛ 
ســخنگوی نمایندگان ولایی در این مورد گفت که این 
فراکســیون درباره اســتیضاح وزیر کشــاورزی موضع 
فراکسیونی ندارد و هر نماینده بنا به تشخیص خود رأی 
داد. همچنین نایب رئیس فراکسیون مستقلین مجلس 
گفت که این فراکســیون درباره اســتیضاح وزیر جهاد 
کشاورزی موضعی ندارد. ســخنگوی فراکسیون امید 
مجلس هم از اعلام مخالفت این فراکسیون با استیضاح 

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد.
موافقاناستیضاحچهگفتند؟

سخنان موافقان استیضاح بعضا با مواضع تند و تیزی 
همراه بود مبنی بر این که عملکرد وزیر جهاد کشاورزی، 
کشاورزان، عشایر و روســتاییان را به خاک سیاه نشانده 
است. صدیف بدری، نماینده مردم اردبیل در موافقت با 
استیضاح وزیر جهاد کشــاورزی با انتقاد از عملکرد وزیر 
گفت که آقای حجتی شما کشاورزان، عشایر و روستاییان 
را به خاک سیاه نشــاندید. وی با بیان این که کشاورزی 
موتور محرکه رشد اقتصادی است، در اظهارنظری مدعی 
شد که عملکرد حجتی موجب شده که شهرهای کوچک 

از جمعیت خالی شوند. 
علی وقف چی، عضو کمیســیون کشــاورزی نیز در 

جلسه اســتیضاح وزیر کشــاورزی گفت: عدم استفاده 
از نظرات کشــاورزان پیشرو و نداشــتن استراتژی برای 
صادرات محور کردن کشــاورزی باعث بدبختی احوال 
 کشــاورزان و همچنیــن مدیریت ســنتی و ناکارآمد

 شده است. نادر قاضی پور، نماینده ارومیه که همیشه پای 
ثابت موافقان استیضاح بوده نیز به عنوان موافق استیضاح 
وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که وزیر جهاد کشاورزی 
هیچ کاری برای حل مشکلات مردم انجام نمی دهد، گفت: 
کشاورزی تعطیل شده و وزارت جهاد کشاورزی تبدیل 
به وزارت واردات و زمین خواری شده است. وی گفت: ما 
قبل از استیضاح وزیر چند بار با او حرف زدیم ولی ترتیب 
اثری داده نشد. ما به دنبال حل مشکلات مردم هستیم، اما 
انگار وزیر نمی خواهد کاری برای حل مشکلات مردم انجام 
دهد. زهرا سعیدی در موافقت با طرح استیضاح محمود 
حجتی گفت: مشکل عظیم کشــاورزان مدتی است به 
تجمع مقابل مجلس و وزارتخانه نیرو و جهاد کشاورزی 
رسیده است. نماینده مردم مبارکه در مجلس با انتقاد به 
عملکرد وزارت جهاد کشاورزی در حوزه توزیع آب گفت: 
درحالی که مواد 1۸ و 21 قانون توزیع عادلانه آب، توزیع 
آب را برعهده وزارت جهاد کشاورزی قرار داده و ماده 2۶ 
این قانــون وزارت نیرو را به نظرخواهــی از وزارت جهاد 
کشاورزی برای تخصیص آب موظف کرده است، اما چرا 
وزارت جهاد کشاورزی به این قانون و در حقیقت به عهدی 

که برعهده دارد، عمل نمی کند؟
امیدوارمنارساییهایم

درپیتذکراتنمایندگانرفعشود
محمود حجتی نیز در جلسه اســتیضاحش با دفاع 
از عملکرد ۶ سال گذشــته خود ابراز امیدواری کرد که 
ضعف ها و نارسایی هایش در پی تذکرات و صحبت های 
نمایندگان در جلســه اســتیضاح به مــرور زمان رفع 
شود. وزیر جهاد کشــاورزی با بیان این که اساس نگاهم 
در بخش کشــاورزی اســتفاده از ظرفیت های داخلی 
به ویژه ظرفیت های نهفته در بخش کشــاورزی است، 
اظهار کرد: با اســتفاده از ظرفیت های موجود کشــور 
یکپارچگی در وزارت جهاد کشاورزی را تحقق بخشیدم 
تا جامعه کشــاورزی و عشــایری با وجود خشکسالی 
بلندمدت دســتاوردهای موفقی در تاریخ کشــاورزی 

کشــور رقم بزند. حجتی ابراز امیدواری کرد که با ایجاد 
و تقویت ارتباط وزارت جهاد کشــاورزی ایران با مراکز 
تحقیقاتی بین المللــی و حمایت های دولت و مجلس و 
بکارگیری فناوری ها و تجهیزات مــدرن روز به اهداف و 
چشم اندازهای تعیین شده برسیم. وزیر جهاد کشاورزی 
با بیان این که از گرفتاری های کشــاورزان آگاهم، گفت: 
وزارت جهاد کشاورزی با درک عمیق ضرورت برنامه ریزی 
از سفره تا مزرعه و تأمین نهاده های کشاورزی مسئولیت 
سنگین اجرای قانون تمرکز وظایف را پذیرفت و تولید 
را با بازار گره زد و کارهــای بزرگی را از طریق پروژه های 
مختلف رقم زد. با رفع برخی موانع تولید و صادرات، رشد 
بخش کشاورزی طی پنج سال گذشته براساس گزارش 
بانک مرکزی به صورت مستمر مثبت بوده است. این رشد 
چیزی در حدود چهار تا پنج درصد بوده است. وی گفت: 
همچنین در بخش تولید محصولات کشاورزی با رشد 
25 میلیون تنی، تولید محصولات کشاورزی را از طریق 
دانش، فناوری و تجهیزات مدرن بــه 122 میلیون تن 
افزایش دادیم که در پی آن واردات محصولات کشاورزی 
چهار تا پنج میلیون تن کاهش یافــت آن  هم زمانی که 
جمعیت کشــور بالغ بر چهار، پنج میلیون نفر افزایش 
یافت. وی تأکید کرد که تلاش تمام کارخانه ها پرداخت 
بدهی کشاورزان است. براســاس آخرین گزارشی که از 
رئیس سندیکا گرفتم،  بیش از 70 درصد طلب کشاورزان 

پرداخت شده است. 
مخالفاناستیضاحچهگفتند؟

حبیــب الله نیکزادی پناه، نماینده مــردم بم ازجمله 
نخستین نمایندگانی بود که در مخالفت با استیضاح وزیر 
جهاد کشــاورزی گفت: ما باید ببینیم که آقای حجتی 
وزارتخانه را در چه وضعیتی تحویل گرفت. ما نباید تنها 
امروز را ببینیم. حجتی وزارتخانه را از نابودی نجات داد. 
نماینده مردم بم در مجلس افزود: ایشان یک وزارتخانه 
ورشکسته را که هرکدام از کارکنانش در جایی مشغول 
بودند، تحویل گرفــت و با وجود بی تدبیــری که ایجاد 
شده بود، وزارتخانه را سروسامان دادند و اکنون همه در 
جای مشخصی مشغول به کار هستند. زمانی که ایشان 
وزارتخانه را تحویل گرفت، ما گوشــت، گندم، لبنیات و 
شــکر را وارد می کردیم، اما امروز این گونه نیست. ایشان 

یک وزارتخانــه را از نابودی نجات دادنــد. نیکزادی پناه 
در ادامه گفت: امروز ما در هر نقطه مشــکل کشاورزی 
داریم. باید ببینیم که علت اصلی این مشــکل چیست. 
این مشکل به ایشان ربطی ندارد. ایشان توانسته مشکل 
را کنترل و کم کند. غلامعلی جعفــرزاده  ایمن آبادی در 
جایگاه مخالفت با استیضاح وزیر جهاد کشاورزی با بیان 
این که حجتی از سرمایه های کشور است، از نمایندگان 
خواســت که به وی رأی دهند و نگذارند که کشاورزی 
بی  وزیــر بماند. وی درخصــوص اقدامات حجتی گفت: 
تولیدات محصولات کشاورزی در  سال ۹2، ۹7 میلیون 
تن بود و اکنون به 122 میلیون تن رســیده است. تولید 
انواع محصولات کشاورزی از سال ۹2 تا  سال ۹۶ سالانه 
5 میلیون تــن و در مجموع 25 میلیون تن بوده اســت. 
کل تولیدات در  سال 57، 25 میلیون تن بوده که در این 
دوره پنج ساله آقای حجتی معادل آنچه تا  سال 57 بوده 
اســت. افزایش صادرات، کاهش واردات و بهبود کسری 
تراز تجاری کشــاورزی معادل 5 میلیون دلار بوده است. 
جعفرزاده  ایمن آبادی افزود: تراز تجاری کشاورزی و غذا 
از منفی ۸ میلیون دلار در  ســال ۹2 با صرفه جویی ارزی 
5 میلیون دلاری به منفی ۳ میلیون دلار رسیده، ذخایر 
راهبردی گندم از ابتدای  سال ۹2 تا  سال  جاری افزایش 
پیدا کرده است. خرید تضمینی گندم از حدود ۴ میلیون 
تن به ۹ میلیون تن در  ســال  جاری افزایش پیدا کرده و 
 در دو ســال آخر 20 میلیون تن از کشــاورزان خریداری 
شده است. همچنین نیاز مصرف کشور حدود 0.2 میلیون 
تن برآورد شده و واردات شــکر کاهش پیدا کرده است. 
محســن کوهکن، نماینده اصولگرای مجلس به عنوان 
موافق استیضاح وزیر جهاد کشاورزی با تأکید بر این که 
اســتیضاح حق نمایندگان اســت، گفت که وزیر جهاد 
کشاورزی برنامه ای برای حل مشکلات در این حوزه ندارد. 
وی افزود: این که با کم شدن بارش باران کشت گندم کم 
شده و در مقابل با افرایش بارش، کشــت نیز زیاد شود، 
روند معمولی اســت.  آقای وزیر باید بگوید که چطور این 
شرایط را مدیریت کرده و بر تولید محصولاتی همچون 
ســیب زمینی و پیاز چه مدیریتی داشته که اکنون روی 
دست کشاورزان مانده اســت. مهرداد لاهوتی، نماینده 
مردم لنگرود نیــز در موافقت با اســتیضاح وزیر جهاد 
کشاورزی، حجتی را مســئول رواج سونامی سرطان در 

کشور دانست.
دفاعآخروزیر

حجتی از برنامه هایش برای عضویت بخش کشاورزی 
جمهوری اســلامی ایران در پیمان هــای منطقه ای و 
بین المللی آسیایی و اروپایی ســخن گفت و اظهار کرد: 
سه سال قبل حتی مجوز صادرات یک کیلو ماهی، میگو، 
قزل آلا و لبنیات به روســیه را نداشتیم اما طی یک سال 
گذشته با مذاکرات فشــرده ای که انجام دادیم، این مانع 
رفع شد و اکنون صادرات لبنیات و آبزیان به روسیه انجام 
می شود. حجتی بخش کشــاورزی را کماکان نیازمند 
حمایت مجلس دانست و افزود: دنیا به بخش کشاورزی 
نگاه بسیار ویژه ای دارد، به نحوی که یارانه های فوق العاده 
کلانی را به این بخش اختصاص می دهد اما در ایران بخش 

کشاورزی کمترین حمایت ها را دارد.
هیأترئیسهفکریبرایاستیضاحکند

بعــد از پایان اســتیضاح بــود که بهرام پارســایی، 
سخنگوی فراکسیون امید در گفت و گو با ایسنا با بیان 
این که حداقل از یکی از استیضاح ها به عنوان استیضاح 
کثیف یاد می کنم، گفت: لازم است هیأت رئیسه برای 
کُند نشــدن تیغ نظارتی مجلس چاره ای بیندیشــد. 
بهرام پارسایی در پایان جلسه علنی دیروز بعد از پایان 
استیضاح وزیر جهاد کشــاورزی در اخطاری با استناد 
به اصل ۶7 قانون اساســی گفت: امید ملت به ماســت 
و قدرت مجلس نیز بیشــتر از بعد نظارتی است یعنی 
بیان تذکر، اخطار، سوال و استیضاح گرفته می شود. در 
استیضاح های اخیر با وجودی که حق قانونی نمایندگان 
بوده، می توانم بگویم که حداقل از یکی از اســتیضاح ها 
باید به نام استیضاح کثیف یاد کرد. پارسایی افزود: لازم 
است رئیس مجلس و هیأت رئیسه برای کُند نشدن تیغ 
نظارتی مجلس چاره ای بیندیشند، چون به نظر می رسد 

اتفاقات بسیار نگران کننده ای رخ داده است.

جلسهاستیضاحوزیرجهادکشاورزیصبحدیروزدرمجلسشورایاسلامیبرگزارشدروی خط خبر

ابتکارمعاونزنانریاستجمهوری:عبور دولت از گردنه  استیضاح

نگاه های سیاسی درباره سخنرانی 
زنان در نمازجمعه وجود دارد

ایلنا| معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری 
درباره ســخنرانی زنان در نمازجمعه گفت: نگاه و 
سلیقه سیاسی درباره سخنرانی زنان در نمازجمعه 
وجود دارد، متاســفانه برخوردهای سیاسی صورت 
می گیرد. باید کسانی که مســئولیت دولتی دارند، 
مخصوصا خانم ها در این جایگاه قرار بگیرند و صحبت 
کنند. معصومه ابتکار در گفت وگویی، درباره آخرین 
وضع پرونده معترضان به حجاب گفت: طبق آخرین 
پیگیری ای که از مراجع ذیربط داشته ام، بیشتر این 
زنان و دختران آزاد شده اند، البته مواردی هم هنوز 
وجود دارد که ما پیگیر آن هســتیم. او درباره ادعای 
کشته شــدن یکی از زنان پیرو دراویش در جریان 
حوادث اخیر بیان کــرد: در این مورد اطلاعی ندارم. 
معاونت امور زنان و خانواده نهاد ریاســت جمهوری 
درباره تکذیب دیدارش با یکی از مراجع گفت: خبر 
به آن شکلی نبود که یکی از خبرگزاری ها منعکس 
کرده بود. ما از آنها خواســتیم خبر را اصلاح کنند و 
بیانیه ای هم در این باره دادیــم، باید انعکاس اخبار 
درست صورت بگیرد. او درباره این که خانم بازیگری 
در شهرستان اردکان به عنوان پیش نمازجمعه پشت 
تریبون قرار می گیرد اما از معاون رئیس جمهوری در 
همین شهرستان در پشت همین تریبون جلوگیری 
می شــود، عنوان کرد: نگاه و سلیقه سیاسی در این 
خصوص وجود دارد، متاسفانه برخوردهای سیاسی 
صورت می گیرد. باید کسانی که مسئولیت دولتی 
دارند، مخصوصا خانم ها در این جایگاه قرار بگیرند 
و صحبت کنند. ابتکار ادامه داد: البته در شــهرهای 
دیگر به عنوان کسی که پیش خطبه های نمازجمعه 
را می خواند حضور داشتم، مثلا در شهرستان پیشین 
که یک شهرستان اهل سنت است، سخنرانی کرده ام 
و در روز محیط زیست در یک کلیسا صحبت کرده ام. 
باید نگاهمان برای سخنرانی خانم هایی که مسئولیت 
دولتی دارند، در پیش خطبه های نمازجمعه سیاسی 
نباشــد. او درخصوص این که گفته می شود معاون 
امــور زنان و خانــواده رئیس جمهــوری همچنان 
دغدغه محیط زیست دارد و شــاید جا به جایی او با 
خانم مولاوردی کار اشتباهی بوده است، گفت: این 
جابه جایــی تصمیم آقای رئیس جمهوری اســت، 
 ما باید تلاش کنیــم در جایگاهی که قــرار داریم

 خدمت کنیم.

سرلشکرباقری:

با جامعه ای مواجهیم که تفاوت های 
اساسی با نسل گذشته دارد

تسنیم|رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با تأکید 
بر نقش روحانیت در ارتقای سطح معنویت و افزایش 
بصیرت در نیروهای مسلح اظهار کرد: انسانی می تواند 
ماموریت ســخت خود را به انتها برســاند که دارای 
اعتقاد قلبی، بصیرت و روحیــه ایثار و انقلابی گری 
باشد. سرلشکر محمدحســین باقری با بیان این که 
نیروهای مسلح جمهوری اســلامی ایران از ابتدای 
پیروزی انقلاب به طور جدی با حوادث و ماموریت های 
خطیر بسیاری مواجه بودند، خاطرنشان کرد: علاوه بر 
وجود تهدیدات بخش نظامی علیه کشور، تهدیدات 
و تهاجمات فرهنگی و جنگ نــرم روزبه روز جامعه، 
کارکنان و خانواده های نیروهای مسلح را در معرض 
خطرات بی  ســابقه قرار می دهد. امروز با جامعه ای 
مواجهیم که جوانان عزیز ما از جهت ســطح فکر و 
آگاهی و علایق و مطلوبیت ها تفاوت های اساســی 
با نســل های گذشــته دارند و به مراتب با تهدیدات 
و آسیب های جدیدی نیز مواجه هستند. سرلشکر 
باقری با تأکید بر اهمیت ارتقای بنیان های اعتقادی 
در نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: اگر انتظار داریم 
که نیروهای مسلح ما در عرصه نبرد با دشمنان چه در 
جنگ سخت و چه در جنگ های نیمه سخت امنیتی 
و جنگ نرم فرهنگی بتوانند در مقابل همه هجمه ها 
ایستادگی کنند، باید به معنویت و روحیه اعتقادی آنها 
توجه ویژه ای شود. در این زمینه سطح توان ظاهری ما 
در تجهیزات و امکانات به هر میزان که باشد، اهمیتی 
ندارد بلکه آنچه که بر هجمه ها غلبه می کند، معنویت 
و اعتقاد مردم و نیروهای مسلح است. این عنصر عامل 
پیروزی مردم در انقلاب اسلامی و همچنین پیروزی 
مقابل رژیم بعث و ۳5 کشــور حامی او با تجهیزات 

پیشرفته است.

علیزادهطباطباییخبرداد:

 اردیبهشت ماه؛ دهمین جلسه رسیدگی 
به پرونده دکل نفتی برگزار می شود

ایســنا|وکیل مدافع یکی از متهمان پرونده 
موســوم به دکل نفتی اعلام کرد: دهمین جلسه 
رسیدگی به این پرونده، ۴ اردیبهشت ماه  سال آینده 
تعیین شده است. سیدمحمود علیزاده طباطبایی با 
بیان این که نهمین جلسه رسیدگی به پرونده دکل 
نفتی برگزار شد، اظهار کرد: در این پرونده سه اتهام 
مطرح است. یکی از اتهامات مربوط به خرید دکل 
اســت که علی رغم این که پول آن کامل پرداخت 
شده اما دکلی دریافت نشده است. او در رابطه با دو 
اتهام دیگر در این پرونده گفت: اتهام مطرح دیگر 
مربوط به شناور است که پول آن داده شده اما سند 
آن هنوز منتقل نشده است و اتهام سوم مربوط به 
تحصیل مال نامشــروع از ناحیه یکی از متهمین 
است که با توجه به بررســی ماهیت آن بین رشا و 
ارتشــابودن و تحصیل مال نامشروع اختلاف نظر 
وجود دارد. وکیل مدافع یکــی از متهمان پرونده 
دکل نفتی افزود: دادســرا معتقد اســت به دلیل 
دولتی نبودن شرکت، این اقدام متهم رشا و ارتشا 
محسوب می شــود. تاکنون از این سه اتهام دفاع 
 شده و دفاعیات وکلا و قسمتی از توضیحات باقی 

مانده است. 

رئیسدفترنظامیفرماندهیکلقوا:

 سیاست گذاری به ماموریت های
  دفتر عقیدتی سیاسی

 فرماندهی کل قوا اضافه شد
تســنیم|رئیس دفتر نظامی  فرماندهی کل 
قوا از اضافه شــدن مسئولیت سیاســت گذاری به 
ماموریت های دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل 
قوا خبر داد. سردار محمد شیرازی در مراسم معارفه 
مســئول جدید دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی 
کل قوا گفت: در حکم صادرشــده از سوی رهبری 
برای ریاست دفتر عقیدتی سیاسی، ارتقای سطح 
آمادگی های معنوی مورد تأکید و توجه قرار گرفته 
است، چراکه ایشــان همواره می فرمایند مبنا باید 
تدین و  معنویت افراد باشــد. او با اشاره به تأکیدات 
فرمانده کل قــوا بر تعامل نزدیــک دفتر عقیدتی 
سیاسی با ستاد کل، گفت: باید بین دفتر عقیدتی 
و سیاسی و ستاد کل ارتباط نزدیک و هم افزا ایجاد 
شود. رئیس دفتر نظامی  رهبر معظم انقلاب در ادامه 
تصریح کرد: ماموریت دفتر عقیدتی سیاسی ایجاد 
هماهنگی بود اما امروز با توجه به تدابیر فرماندهی 
کل قوا سیاست گذاری هم به این مسئولیت اضافه 
شده و سطح وظایف این دفتر ارتقا پیدا کرده است. 
کار عقیدتی یک کار بسیار تأثیرگذار و به نوعی کار 

آخوندی است. 

لاریجانیدردیداروزیرنیرو:

 مصوبات شورای عالی آب
 با نظارت دقیق اجرا شود

خانهملت|رئیس مجلس شــورای اسلامی در 
دیدار وزیر نیرو و مجمع نمایندگان استان اصفهان بر 
لزوم اجرای مصوبات شورای عالی آب به صورت دقیق 
تأکید کرد و گفت: وزارت نیرو برنامه زمان بندی برای 
اجرای مصوبــات شــورای عالی آب ارایه کند. علی 
لاریجانی گفت: در استان های مختلف مسأله کمبود 
آب وجود دارد که استان اصفهان به لحاظ این که یک 
استان صنعتی محسوب می شود، این موضوع کمی 
عمیق تر است. لاریجانی افزود: مصوبات شورای عالی 
آب درخصوص اختصاص سهمیه آب به استان های 
اصفهان و چهارمحال وبختیاری باید مبنا قرار گرفته 
شود. همچنین با استفاده از کنتور میزان مصرف آب 
در کشور کنترل شود و اگر میزان بارش ها کمتر شد، 
به نسبت آن سهمیه های هر بخش تعدیل شود. او 
ادامــه داد: وزارت نیرو باید یــک برنامه زمان بندی 
برای اجرای مصوبات شورای عالی آب داشته باشد 
و نظارت ها در این زمینه اعمال شود. در هرصورت 
با توجه بــه محدودیت منابع آبــی باید اختصاص 
 ســهمیه ها به نحوی باشد که یک اســتان دچار 

مشکل نشود. 

رئیسدفتررئیسجمهوریمطرحکرد:

 استقبال دولت از نقد سازنده 
نمایندگان استیضاح کننده

ایســنا|رئیس دفتر رئیس جمهوری دیروز در 
پایان جلسه مجلس درخصوص استیضاح وزیر جهاد 
کشــاورزی و در جمع خبرنگاران گفت: از مدیریت 
خوب رئیس و هیأت رئیســه محترم مجلس و نیز 
مشارکت فعال نمایندگان موافق و مخالف قدردانی 
می کنم. محمود واعظی در پاسخ به سوالی و در زمینه 
رأی اعتماد مجدد خانه ملت به وزرای تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، راه وشهرسازی و نیز جهاد کشاورزی 
افزود: اگرچه دولت از عملکرد وزرا و اعضای کابینه 
به طور قاطع دفــاع کرده و ممکن اســت در مورد 
موضوع و شــرایط زمانی استیضاح نیز ملاحظاتی 
داشته باشــد، اما سوال و اســتیضاح را حق قانونی 
نمایندگان محترم و همچنین فرصتی برای شفافیت 
و تشریح برنامه ها و خدمات دولت به افکار عمومی 
ارزیابی می کند. رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: 
دولت از نقد دلسوزانه و سازنده نمایندگان محترم 
استیضاح کننده استفاده و از نمایندگان محترمی 
نیز که با مشارکت خود از خدمات و برنامه های وزرا 
دفاع کردند، تشــکر می کند. واعظی ابراز امیدواری 
کرد که رأی اعتماد مجدد نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی به سه وزیر کابینه، آغاز دور جدیدی از تعامل 
بیشتر مجلس و دولت برای خدمت هر چه بیشتر به 
مردم عزیزمان باشــد. رئیس دفتر رئیس جمهوری 
تأکید کرد: یقینا دولت با انســجام بیشتر و آقایان 
ربیعی، آخوندی و حجتی نیز با استحکام و اشتیاق 
افزون تر در مســیر انجام وظایف قانونی، خدمت به 

جامعه و پیشرفت کشور گام برخواهند داشت. 

سوال از رئیس جمهوری به کجا رسید؟
ایلنا|یک عضو هیأت رئیســه مجلس شورای 
اســلامی با بیان این که ســوال نماینــدگان از 
رئیس جمهوری با محوریت مجتبی ذوالنور برای 
بررسی بیشتر در هیأت رئیسه مراعا )بلاتکلیف( 
مانده، گفت که ســوال از حســن روحانی راجع 
به موسســات مالی مجــددا با تجدیــد امضای 
نمایندگان به کمیســیون اقتصادی ارجاع شده 
است. محمدعلی وکیلی در حاشیه جلسه علنی 
دیروز مجلس شورای اسلامی در جمع خبرنگاران 
گفت: ســوال از رئیس جمهوری که در 5 محور 
طراحی شــده بود و با محوریت ذوالنور طراحی 
شــده بود، برای بررسی بیشــتر در هیأت رئیسه 
مراعا ماند، به رغــم این که من ابتدا امضا کردم که 
این سوال از مصداق افتاده اما به دلیل ابهامی که 
در مــورد از نصاب افتادن آن وجود داشــت، فعلا 
مراعا مانده است. وکیلی یادآور شد: براساس آنچه 
که دولت می گوید، این ســوال از نصاب افتاده اما 
براساس ادعای آقای ذوالنور در مورد زمان انصراف، 
تشکیک وجود دارد، بنابراین این موضوع درحال 

بررسی است تا ببیند این اشکال وارد است یا خیر.
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میز سیاست

زمانی که همه سکوت کرده بودند
 من نامه رد صلاحیت احمدی نژاد را نوشتم

جماراننوشــت:احمد توکلی درباره لزوم ایجاد 
سامانه اطلاع رسانی حقوق و مزایای مسئولان تا پایان  
ســال گفت: نه تنها کارکنان دولت بایــد در این زمینه 
اطلاع رسانی کنند، بلکه همه اجزای حکومت باید در این 
زمینه شفاف سازی کرده و اطلاعات دریافتی خود را در 
این سامانه منتشر کنند. رئیس دیده بان شفافیت و عدالت 
گفت: برای برگزاری راهپیمایی باید از وزارت کشور جواز 
گرفت؛ زیرا این مسأله جزو امنیت ملی و زیر نظر وزارت 
کشور است و ممکن است دشمنان مردم از تجمع بدون 
مجوز سوءاستفاده کنند. در گذشته وزارت کشور برای 
دادن مجوز به تجمعات و راهپیمایی ها سختگیر بود؛ اما 
پس از حضور خودجوش مردم در راهپیمایی های دی  
ماه، رهبر معظم انقلاب، رئیس جمهوری و مقامات وزارت 
کشور در این باره اعلام کردند که تظاهرات و راهپیمایی 
با جواز حق مردم است، زمینه برای این امر مساعد شده 
است. توکلی گفت: طبق قانون برای تمامی گروه های 
سیاسی و مدنی در کشــور این امکان وجود دارد که از 
وزارت کشور برای برگزاری راهپیمایی و تجمع اعتراضی 
درخواست مجوز کنند. قانون به صراحت گفته است که 
این حق مردم اســت. هر »ان جي او«یي طبق آیین نامه 
مصوب هیأت وزیران  سال 1۳7۴ حق این کار را دارد که 
جهت برگزاری راهپیمایی و تجمع درخواست مجوز کند. 
وی با بیان این کــه معترض ترین و صریح ترین نماینده 
مجلس در دوره احمدی نژاد بودم، گفت: وقتی دیدم که 
او مجددا کاندیدای ریاست جمهوری شد، نامه ای برای رد 
صلاحیتش نوشتم و این در حالی بود که بسیاری دیگر 
سکوت کرده بودند؛ دوستان انصاف را رعایت کنند! من 
از تمام مخالفان احمدی نژاد فعال تر بودم. امروز همگی 
باید فارغ از جناح بندی های سیاسی به این قانون عمل 
کنیم. دولت مسئول اجرای این کار است. همه نهادها و 
قوای سه گانه نیز باید حقوق و مزایای خود را اعلام کنند 
و نتیجه عمل به این قانون شامل حال همه خواهد شد. 

نماینده سابق مجلس در پاسخ به منتقدانی که می گویند 
چرا وی زمانی که نماینده مجلس بــود، این موضوع را 
پیگیری نمی کرد، گفت: ما طبق مقررات قانونی موضوع 
ســازمان های مردم نهاد حق این کار را داریم که برای 
برگزاری راهپیمایی و تجمع درخواست مجوز دهیم، اما 
هنگامی که نماینده مجلس بودم، نمی توانستم این کار 

را انجام دهم.
انتقاد تند پسر آیت الله کاشانی

 از نامگذاری خیابانی به نام »مصدق«
نامهنیوزنوشت: سیدمحمود کاشانی پسر آیت الله 
کاشــانی و استاد دانشگاه شهید بهشــتی گفت: اقدام 
پاره   ای از اعضای شورای شهر برای نامگذاری خیابانی به 
نام مصدق در راستای دیگر از اقدامات ضدمیهنی آنان 
است. انتخابات شــوراها در تهران در این دوره و در ادوار 
گذشته با معیارهای انتخابات آزاد و عادلانه برگزار نشده 
است؛ همین امر زمینه ســاز اقدامات مجرمانه  ای چون 
تراکم فروشی و پایمال کردن مقررات شهرسازی از سوی 
اعضای این شورا و شهرداران برگزیده آنان شده و ساکنان 
این شــهر را گرفتار آلودگی شــدید هوا، ترافیک های 
سنگین و دایمی، گسترش بی ســابقه بزهکاری و انواع 
مصایب دیگر کرده اســت. قطعا اشخاصی که با قانون 
غیراستاندارد شوراها که ساختار فساد برانگیز آن مربوط 
به  سال 12۹0 خورشــیدی و 10۶ سال پیش است به 
این شــورا راه یافته  اند، نمایندگان حقیقی شهروندان 
در پایتخت کشور نیستند. او ادامه داد: اصولا نامگذاری 
خیابان های شهرها به نام شخصیت ها، به دلیل کارهای 
ارزشــمند علمی، دفاع از میهن در مبارزات سیاسی و 
دفاع از مرزهاست ولی در پرونده زندگی سیاسی مصدق 
هیچ برگ روشنی وجود ندارد. او از نوجوانی در خدمت 
سیاست انگلستان در ایران بوده ولی همیشه نقش خود را 
با پنها نکاری و فریبکاری انجام داده و از همین   رو همیشه 
حتی در دوران نخست  وزیری خود تاکنون از تبلیغات 
دایمی بی  بی  سی فارســی برخوردار بوده است ولی این 
تبلیغات هرگز نتوانسته است حقیقت را برای همیشه 

پنهان سازد. خوشــبختانه در پرتو پژوهش هایی که در 
خلال ۶0  سال گذشته در ایران و جهان انجام شده، نقش 
حقیقی مصدق با اسناد و مدارک تاریخی فراوان روشن 

شده است.
مقام معظم رهبری به شریعتی علاقه مند بود

ســیدمهدی  حجت الاسلام  نوشــت: تسنیم
طباطبایی از اســاتید اخلاق و شــاگرد امام خمینی از 
سخنرانی ای روایت کرد که در آن مانع پولشویی بنی صدر 
شد.حجت الاســلام ســیدمهدی طباطبایی از علاقه 
رهبری انقلاب به علی شریعتی این گونه گفت: آیت الله 
خامنه ای به دکتر شریعتی علاقه مند بود که من هم به 
احترام آقای خامنه ای، احترام ایشان را نگه می داشتم، 
چون آقای خامنه ای را به دلیل این که روحانی، طلبه و 
اهل علم بود، بیشتر از دکتر شریعتی دوست داشتم. دکتر 
شریعتی معتقد بود که روشنفکری از طریق جوان ها باید 
وارد خانه شود ولی محمد تقی شریعتی، پدرش با طرز 
تفکر او مخالف بود. شــریعتی از من بزرگتر بود و جایی 
با هم در ایام جوانی درگیر شده بودیم.او ادامه داد: بینی 
و بین الله با هیچ کسی بد نیستم. اصولگرا و اصلاح طلب 
هم ندارد. من نمی خواهم با کسی قهر کنم، دعوای ما با 
شریعتی بیشتر بچگانه و در مورد موضوعات اجتماعی 
بود. در آخر هم که می خواست از کشور خارج شود با من 
خداحافظی کرد به او گفتم ما دیگر همدیگر را نمی بینیم. 
نمی خواستم کسی از من رنجیده شود، ارتباط زیادی هم 
با هم نداشتیم. او پیش از رفتن از من عذرخواهی کرد و 
روی هم را بوسیدیم و رفت. یادم هست آقای خلخالی 
نطق پیش از دســتوری در  ســال چهــارم نمایندگی 
مجلسش داشت و گفت شما رهبر زمان هستید و شما 
باید فتوا بدهید و چنین و چنان. همان جا امام خمینی 
نامه زد و آقای  هاشــمی نیز گفت که بایــد نامه امام را 
بخوانم. امام در آن نامه نوشته بودند که به آقایان بگویید 
این مسائل مربوط به علمای بزرگ است و نه به من طلبه. 
شما وظیفه دارید رأی خود را درست بدهید، اگر خلاف 

شرع حکم بدهید شورای نگهبان برمی گرداند.

زیباکلام: به رأی دادگاه اعتراض می کنم
ایســنانوشــت: صادق زیباکلام با اشــاره به 
محکومیتش از ســوی دادگاه انقلاب گفــت: دو روز 
گذشته رأی دادگاه به من ابلاغ شد و حسب قانون 20 
روز برای اعتراض زمــان دارم و من قطعا به رأی صادره 

اعتراض خواهم کرد.
صادق زیباکلام اظهار کرد: بــه دنبال مصاحبه ای 
که با رادیو »دویچه وله« آلمــان پیرامون ناآرامی ها و 
اغتشاشات دی  ماه داشتم، دادسرای فرهنگ و رسانه 
با تشــکیل پرونده ای من را به تبلیغ علیه نظام و نشر 
اکاذیب علیه نظام متهم کرد. پرونده در دادگاه انقلاب 
به ریاست قاضی صلواتی مورد رسیدگی قرار گرفت. 21 
اسفندماه دادگاه با حضور نماینده دادستان برگزار شد 

و روز بعد آن یعنی 22 اسفندماه رأی به من ابلاغ شد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشــاره به عناوین 
اتهامی در پرونده اش مبنی بر تبلیغ علیه نظام و نشر 
اکاذیب علیه نظام، گفت: براســاس ماده 500 قانون 
مجازات اســلامی دادگاه می تواند به متهم از سه ماه تا 
یک  سال حبس بدهد، اما در حکم صادره برای من 1۸ 
ماه در نظر گرفته شده، در حقیقت ۶ ماه بیشتر لحاظ 
شده است. دلیل این موضوع نیز این گونه گفته شد من 
پرونده ای مشابه با موضوع مصاحبه با دویچه وله داشتم 
و چون در آن پرونده محکومیت قطعی داشــتم، این 
موضوع را تکرار جرم محســوب کرده و ۶ ماه اضافه به 

علت تکرار جرم بوده است.
زیباکلام گفت: براســاس رأی دادگاه، دو  ســال از 
فعالیت های سیاسی و اجتماعی منع شده ام، یعنی انجام 
مصاحبه با رسانه های داخلی و خارجی، نوشتن مقالات 
و شــرکت در اجتماعات؛ البته صدور چنین احکامی 
سابقه داشته است. علاوه بر این موارد، من را دو  سال از 
حضور در فضای مجازی منع کرده اند، البته این موضوع 
برای نخستین بار اتفاق افتاده است. تا آنجا که می دانم 
برای نخستین بار است که قانون می گوید فردی نباید 

در فضای مجازی حضور داشته باشد.


